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Vážení spoluobčané,
v naší obci Lukavice se plánuje výstavba splaškové kanalizace navržené v  rámci akce „Splašková kanalizace a ČOV Lukavice“. Na 
hlavní kanalizační řad je vydáno stavební povolení a v této době se řeší jednotlivé domovní přípojky splaškové kanalizace Lukavice. 
Do nové kanalizační přípojky smí být odváděny pouze splaškové vody, dešťové vody lze vypouštět do stávající dešťové kanalizace, 
příkopů, trativodů apod. Důležité technické zásady pro budování domovní kanalizační přípojky jsou uvedeny na webových stránkách 
obce www.lukavice.com. Miloslav Stehno, starosta

Naše webové stránky již byly staršího 
data a žádaly si omlazení, proto jsme 
pro Vás připravili stránky nové, 
modernější.

Kromě nového vzhledu nabízí také 
nové funkcionality. Naleznete zde 
například kalendář akcí konaných 
v naší obci. Velice šikovná je i možnost 
přihlásit se k odběru novinek v sekcích 
Úřední deska, Aktuality, Knihovna 
a  Lukavický zpravodaj. Informace 
o nově zveřejněných článcích v těchto 
sekcích pak přijde na Vámi uvedenou 
e -mailovou adresu. Stále je v provozu 
i  facebooková stránka naší obce 
a odkaz na ni na webových stránkách 
také naleznete.

Navštivte naše nové stránky, 
jejich adresa je stále stejná 
https://www.lukavice.com.

NOVÉ WEBOVÉ STRÁNKY • www.lukavice.com
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Výpis z usnesení Zastupitelstva obce Lukavice konaného 
dne 22. 12. 2022 v Lukavici

Zastupitelstvo schvaluje:
1. Rozpočet obce Lukavice na rok 2023 vyrovna-

ný příjmy ve výši 14.857.000 Kč a výdaje ve výši 
14.857.000 Kč

2. Smlouvu o zajištění dopravní obslužnosti na části 
území Pardubického kraje v období od 11. 12. 2022 do 
9. 12. 2023 a úhradě nákladů s tím spojených

3. Žádost Oblastní charity Chrudim o příspěvek ve výši 
10.000 Kč

4. Zadávací podmínky veřejné zakázky „Splašková 
kanalizace a ČOV Lukavice“ v předloženém znění bez 
připomínek a souhlasí se zahájením zadávacího řízení

5. Složení hodnotící komise veřejné zakázky „Splašková 
kanalizace a ČOV Lukavice“ v tomto složení: 
členové: Leoš Zita, Vítězslav Dostál, Zdeněk Rožek 
náhradníci: Vlasta Zástěrová, Milan Šťovíček, Milo-
slav Stehno

6. Návrh na úpravu rozpočtu na rok 2022 pro SDH 
Lukavice a SDH Vížky

Zastupitelstvo bere na vědomí:

1. Připomínky z diskuse

Výpis z usnesení Zastupitelstva obce Lukavice konaného 
dne 11. 05. 2023 ve Vížkách

Zastupitelstvo schvaluje:
1. Smlouvu o bezúplatném převodu vlastnického práva 

k majetku p. p. 1485 v k.ú. Lukavice od ČR - Úřad 
pro zastupování státu ve věcech majetkových (Č. j.: 
UZSVM/HPU/2639/2023-HPUM)

2. Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti 
inženýrské sítě a dohoda o umístění stavby č. IV-12-
2025234/VB/1, název stavby: CR Lukavice, p. č. 1488, 
smyčka knn

3. Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného bře-
mene a dohoda o umístění stavby č. IV-12-2026062/
VB/81398, název stavby: CR Lukavice 238 – knn

4. Dohodu o umístění stavby č. IV-12-2026062/DUS/6, 
název stavby: CR Lukavice 238 – knn

5. Smlouvu o poskytnutí dotace z Podprogramu D: 
„Podpora aktivního trávení volného času dětí a mlá-
deže“ (Evidenční číslo smlouvy: OKSCR/23/21995)

6. Na základě výsledku výběrového řízení na akci 
„Splašková kanalizace a ČOV Lukavice“ schvaluje 
výběr zhotovitele „Společnost pro splaškovou ka-
nalizaci a ČOV Lukavice“ sídlo společnosti: IN-
STAV Hlinsko, a. s., Tyršova 833, 539 01 Hlinsko, 
vedoucí společník: INSTAV Hlinsko, a. s., Tyršova 
833, 539 01 Hlinsko IČ: 25284959 a společník PP-
-GROUP.cz, s. r. o., Pasecká 378, 539 44 Proseč, IČ: 
28829913 s nabídkovou cenou 152 935 376,68 bez 
DPH

7. Smlouvu o dílo na akci „Splašková kanalizace a ČOV 
Lukavice, kanalizační přípojky“, zhotovitel Mul-
tiaqua, s. r. o., Veverkova 1343, 500 02 Hradec Králo-
vé, IČ: 60113111

8. Smlouvu o zajištění projektové dokumentace a pří-
slušného rozhodnutí na kanalizační přípojku a sou-
hlas s umístěním přípojky na pozemku

9. Plná moc k akci „Splašková kanalizace a ČOV Lu-
kavice, kanalizační přípojky“ pro Multiaqua, s. r. o., 
Veverkova 1343, 500 02 Hradec Králové, IČ: 60113111

Zastupitelstvo bere na vědomí:
1. Žádost o finanční pomoc od Valesco z.s. na obnovu 

hradu Rabštejn u Chrudimi
2. Žádost o finanční dar od Asociace rodičů a přátel 

zdravotně postižených dětí v ČR, z.s., klub Radost
3. Připomínky z diskuse

Výpis z usnesení Zastupitelstva obce Lukavice konaného 
dne 29. 06. 2023 ve Výsoníně

Zastupitelstvo schvaluje:
1. Smlouvu o budoucí kupní smlouvě č. 4122118218/1 

ČEZ Distribuce, a. s.
2. Účetní závěrku obce sestavenou k 31. 12. 2022 a hos-

podářský výsledek ve výši 15718152,52 Kč
3. Závěrečný účet obce se závěrečným vyjádřením sou-

hlas bez výhrad
4. Účetní závěrku ZŠ a MŠ Lukavice sestavenou 

k 31. 12. 2022 a hospodářský výsledek ve výši 
23952,79 Kč

5. Převod hospodářského výsledku ve výši 23952,79 Kč 
do rezervního fondu ZŠ a MŠ Lukavice

6. Čerpání rezervního fondu ZŠ a MŠ Lukavice na 
nákup lavic

Zastupitelstvo bere na vědomí:
1. Připomínky z diskuse

Výpis z usnesení Zastupitelstva obce Lukavice konaného 
dne 04. 04. 2023 v Lukavici

Zastupitelstvo schvaluje:
1. Zveřejnit záměr s prodejem části p. p. 1134 v k.ú. 

Lukavice pro vybudování kioskové trafostanice 
35/0,4 kV

2. Žádost obce Bítovany o příspěvek na úpravu okolí 
hřbitova ve výši 20000 Kč

3. Uzavření smlouvy na zřízení věcného břemene na 
p. p. 23/1 v k.ú. Lukavice pro vlastníky p. p. 23/2 
v k.ú.Lukavice za jednorázový poplatek 1000 Kč

4. Uzavření směnné smlouvy Obec Lukavice nabude 
p. p. 1488/2 o výměřě 24 m2 a p. p. 4/8 o výměře 1 m2 
a Kateřina Novotková nabude p. p. 62/33 o výměře 
25 m2 v k.ú. Lukavice

5. Finanční podporu projektu Na kole dětem ve výši 
10000 Kč, zastávka v naší obci se uskuteční v úterý 
6. června 2023

6. Žádost o příspěvek pro Domov pro seniory U Bažant-
nice 63, 538 03 Heřmanův Městec ve výši 20000 Kč

7. Žádost o příspěvek Domov u fontány Libušina 1060, 
535 16 Přelouč ve výši 5000 Kč

Zastupitelstvo bere na vědomí:

1. Oznámení kontrolního výboru

Zastupitelstvo neschvaluje:

1. Žádost Ing. Petra Konečného U Tvrze 807, 539 01 
Hlinsko na odprodej části p. p. 1387 a části p. p. 1460 
v k.ú. Lukavice

Činnost stavební komise
Vážení občané, velice bych Vám chtěl poděkovat za součinnost 
s firmou Multiaqua, s.  r. o. na projektových pracích domovních 
přípojek pro projekt splaškové kanalizace v naší obci.

Vzhledem k blížícímu se termínu žádosti o dotace na splaškovou 
kanalizaci, je nutné, aby tyto práce na domovních přípojkách, 
včetně projektové dokumentace, byly ukončeny v  termínu tak, 
abychom mohli projekt domovních přípojek připojit k  celkové 
dotační žádosti pro splaškovou kanalizaci v naší obci.

K domovním přípojkám, byly časté dotazy ohledně způsobu při-
pojení. V naší obci budou realizovány dva způsoby připojení ka-
nalizačních přípojek.

První, gravitační (spádová) přípojka, kdy Vaše domovní přípojka 
je výškově nad hlavním kanalizačním řadem, bude realizována 
domovní šachtou(revizní) cca 1 m na Vašem pozemku, do které 
budou svedeny odpadní vody z  Vašeho domu a  dále bude tato 
šachta propojena s hlavním kanalizačním řadem. Odpadní vody 
v tomto případě odtékají samospádem.

Druhá varianta je tzv. tlaková (výtlačná), kdy Vaše domovní pří-
pojka je výškově pod hlavním kanalizačním řadem, nelze odvá-
dět splaškové vody samospádem. Kanalizační šachta (jímka) je 
umístěna na Vašem pozemku. Tato jímka o objemu cca 1,5 m3 je 
opatřena čerpadlem, které odpadní vody čerpá (přečerpává) do 
hlavního kanalizačního řadu. Elektřina pohánějící čerpadlo je 
brána z Vašeho elektrického rozvodu, dle dostupných informací 

by náklady na elektřinu měly odpovídat cca 300 Kč za rok pro čty-
řčlennou domácnost. Pro případné poruchy, bude na obci k dis-
pozici náhradní čerpadlo(a), které příslušný pracovník obratem 
při poruše vymění. K tomuto tématu byl v aktualitách na strán-
kách obce (https://www.lukavice.com/aktuality) vyvěšen článek 
Domovní přípojky splaškové kanalizace Lukavice.

V  minulém období, řada z  Vás podepsala Petici za nenavýšení 
limitů těžby v  lomu Žumberk. Tato petice byla předána přísluš-
ným institucím a orgánům zabývajících se touto problematikou. 
Děkujeme za Vaši podporu a věříme, že tímto krokem pomůžeme 
především našim občanům Vížek, Louček a  Radochlína k  lepší 
kvalitě života, ale i občanům Lukavice zatěžované těžkou nákladní 
dopravou právě do lomu Žumberk.

Na červnovém zasedání zastupitelstva obce byla řešena nevyho-
vující situace autobusové zastávky (zděná zastávka u  odbočky 
do Svídnice) v obci Výsonín u Motorestu Na Skalce. Vzhledem 
k neudržitelnému stavu stavby a zvýšenému provozu na přilehlé 
komunikaci I/37, bylo v diskuzi navrženo odstranění stavby. Byla 
však ponechána možnost diskuze mezi obyvateli Výsonína o ko-
nečném rozhodnutí. Vždyť právě Vy jste uživateli této zastávky. 
Na základě Vašeho doporučení, bude rozhodnuto, jak se s touto 
stavbou naloží.

Vážení občané, přeji Vám krásné prožití letních měsíců.

Za stavební komisi Leoš Zíta

TJ SOKOL Lukavice pořádá
37. ročník silničního běhu

O Lukavický kahan
v neděli

10. září 2023

Tříkrálová sbírka ve Výsoníně 2023
Tradice opět ožila. Děti se oblékly za krále a prošly Výsonínem ve 
dvou skupinách s kasičkami a vybrala se rekordní částka 6 700 Kč. 
Chtěla bych poděkovat spoluobčanům za finanční dary pro Cha-
ritu a sladkosti pro děti. Starostovi p. Stehnovi za sponzorský dar 
pro děti. Velký dík patří všem dětem za účast na Tříkrálové ob-
chůzce a to: Vojtíšek Boháč, Terezka, Honzík a Adélka Crkalovi, 
Sofinka a Honzík Janečkovi, Tádík a Viktorka Jinochovi a Emilka 
Vodrážková. Děvčátka jsem vedla já a chlapce Michal Pytlík, kte-
rému patří můj velký dík. Odměnou pro děti byly nejen sladkosti, 
ale i uspořádaná diskotéka a soutěže v, Obecňáku“. Při této akci mi 
pomáhala Kamila Jinochová, také jí patří dík. Děti byly nadšené 
z her, některé hry a taneční kreace si opakovaly a to byla odměna 
pro mně!

Iva Janečková Výsonín
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„Velké změny začínají od nejmenších“- to je hlavní motto pro-
gramu Ekoškola. Pojem Ekoškola vznikl v roce 1994 v hlavním 
městě Dánska v Kodani a nikdo netušil, jakých rozměrů tento 
program nabere. Dnes je zapojeno 64 zemí,49 000 škol a pra-
cuje v něm 16 000 000 dětí. Do mezinárodního projektu Eko-
škola jsme se zapojili společně se základní školou 1. září 2017. 
Začátky jako vždy nebyly lehké, bylo v první řadě založit Eko-
tým, udělat analýzu /slabé a  silné stránky školy v  ekologické 
činnosti/, plán činnosti, sledování a  vyhodnocování, zapojit 
enviromentální výchovu do výuky, poskytovat informace o vý-
sledcích a spolupráci v prostorách školy a vytvořit Ekokodex, 
tedy soubor pravidel a hodnot, která jsou pro nás velice důle-
žité.

Pro realizaci projektu byly doporučeny 4 témata -odpady, jídlo, 
voda a prostředí školy.

Od prvního okamžiku jsme věděli, že máme obrovskou vý-
hodu, a  to v  místě, kde mateřská a  základní škola leží, tedy 
v krásné přírodě, jenž nám umožnuje se plně ekologickým čin-
nostem věnovat.

První titul jsme obhájili 2.  5.  2018 s  trváním na 2  roky, kdy 
nám byla v Senátu slavnostně předána zelená vlajka – symbol 
Ekoškol, která nyní zdobí naši školu.

Druhého titulu jsme dosáhli v r. 2020 na tři roky. Na slavnost-
ním udělení jsme byli v Praze na Staroměstské radnici. Těch-
to úspěchů si velmi vážíme, každoročně vzniká nový Ekotým 
a  předáváme tak nové informace, ale především zkušenosti 
a zážitky, které souvisejí s přírodou, její ochranou a odkazem 
pro příští generace.

Od školního roku 2020-2021 je do tohoto projektu zapojena 
pouze mateřská škola. Spolupráci s  rodiči i  veřejností nám 
narušila epidemie covidu, o  to víc jsme se po jejím odeznění 
pustili do práce. Do jeho realizace se zapojili nejen všichni za-
městnanci školy, ale i někteří rodiče, v jejím duchu se odvíjejí 
činnosti se všemi dětmi v mateřské škole.

Během let v  tomto projektu jsme se učili třídit odpad, zalo-
žili bylinkovou zahrádku, na školkové zahradě vznikly stavby 
z vrby, hmatový chodník, hmyzí hotel, stavba z přírodnin na 
zazimování ježka, komposty, políčka s pěstováním obilí a ná-
sledně jeho zpracování, vyvýšené záhony a pěstování zeleniny, 
květná louka, zasadili jsme množství nových ovocných keřů 
a stromů.Spolupracujeme s CHKO Nasavrky, kdy jsme se zú-
častnili jejích akcí, navštívili Záchrannou stanici ohrožených 
zvířat v Pasíčkách, ZOO v Jihlavě i v Bítovanech, ranč v Pro-
stějově, zámecký park ve Slatiňanech, Polní den v Chrudimi, 
ale zejména okolí mateřské školy nám nabízí možnosti k pěším 
výletům, poznávání přírody a  jejího bohatství.Využíváme ze-
jména přírodního a odpadního materiálu ke tvoření, vznikají 
tak nové krásné věci, ze kterých máme všichni radost.

Naším cílem je získat pro ekologickou činnost nejen rodiče 
a děti, ale i širší veřejnost. Proto jsme v loňském roce na jaře 
i na podzim připravili na naší školní zahradě akce Školka pro 
veřejnost.

Na jarní zahradní slavnosti si malí i  velcí návštěvníci mohli 
na různých stanovištích vyzkoušet svoji zručnost a dozvědět se 
mnoho nových věcí z oblasti ekologie. Zkusili si malovat tašky, 
vyrábět z odpadního papíru ruční papír, umlít si z obilí mou-
ku, připravit těsto na chlebové placky a hotové placky si nad 
ohněm upéct. Zajímavé pro všechny bylo tvoření z pedigových 

prutů, kdy pod šikovnýma rukama vznikaly krásné ošatky. Na 
dvou stanovištích byly připraveny ochutnávky -bylinkových 
čajů z vlastnoručně vypěstovaných bylin a zdravých pomazá-
nek, které paní kuchařky chystají dětem v průběhu roku v ma-
teřské škole. Nakonec si všichni mohli vyzkoušet činnosti se 
stavebnicí MOY TOY, kdy za pomoci kladívek, šroubováků 
a mnoha dílků vznikaly zajímavé stavby.

Každoročně slavíme Den Země. Děti v mateřské škole navštíví 
imaginární postava Smetáka, který nechá po svém odchodu na 
zahradě velký nepořádek v podobě množství odpadků a děti je 
pak správně třídí do připravených nádob.

Na podzimní zahradní slavnosti si rodiče s  dětmi mohli při-
pravit z  jablkový závin, upéct nad ohněm zeleninu, zkusit 
dekoraci tašek a pletení z pedigu, společně vysadili množství 
ovocných keřů a podíleli se na plánování dalších činností Eko-
týmu.

Na začátku nového školního roku čekalo na děti překvapení. 
Připravili jsme kolem celé školky barevnou stezku plnou po-
hybu a úkolů. Příjemným zjištěním pro nás byla skutečnost, že 
tuto trasu si rádi projdou s dětmi i rodiče.

V naší mateřské škole jsme zhotovili přírodní učebnu. Děti si 
mohou pohrát venku s  dřevěným Pexesem, Piškvorkami, by-
linkovými sáčky, vytvářet z dřevěných odřezků stavby. Tradič-
ní akcí je pro všechny Uspávání broučků, kdy spolu s Ferdou 
Mravencem a Beruškou ujdou rodiče s dětmi trasu osvícenou 
lampionky a  na konci uloží vlastnoručně vyrobené broučky 
k zimnímu spánku.

Do mateřské školy zveme i divadla. Na podzim jsme měli mož-
nost zhlédnout pohádku „Jak brambory cestovaly“ a před Vá-
noci vyprávění „O vánoční hvězdě. „Obě vystoupení připravil 
divadelní soubor Kvítko z Mladoňovic a zaslouží si od nás vel-
ké poděkování.

S příchodem jara jsme nachystali vyvýšené záhony, vyseli se-
mínka zeleniny i  květin, které jsme vypěstovali maminkám 
k Svátku matek. Sledovali jsme i dění v kompostu, zabývali se 
odpady.

Koncem roku jsme uskutečnili několik výletů do okolí – pěší 
výlet chatovou oblastí Doly do Bítovan do Zoo, návštěva ranče 
v Prostějově, hledali jsme poklad na hradě Žumberku, putovali 
jsme podle řeky Chrudimky do Slatiňan.

Den Země jsme oslavili na školní zahradě spolu s rodiči – na 
jednotlivých stanovištích si mohli všichni vyzkoušet činnos-
ti s  keramickou hlínou, postavit stavby z  nové venkovní sta-
vebnice, kreativně tvořit s  přírodninami, malovat kamínky, 
seznámit se se zajímavostmi z  myslivosti a  ochutnat zdravé 
zeleninové saláty.

Koncem června jsme se rozloučili se 17 předškoláky, opět ma-
lou zahradní slavností.

Na závěr bychom chtěli poděkovat Obecnímu úřadu v Lukavici 
za vybudování nových pískovišť a oplocení školní zahrady, za 
spolupráci na přípravě našich akcí.

Přejeme všem krásné dny plné zdraví, štěstí a pohody. Přáli by-
chom si, abychom se opět společně setkali v naší mateřské ško-
le na zahradních slavnostech plných tvoření, radostí a zábavy.

Jana Louvarová

Projekt Ekoškola v mateřské škole

Školní rok utekl jako voda a  nastal čas odpočinku pro všechny 
žáky a pedagogy. Školní budova o prázdninách neodpočívá, ale 
stala se útočištěm dětí, které nastoupily na týdenní příměstský 
tábor zde v Lukavici. Dvacet pět dětí se sešlo již v neděli 16. 7. , 
aby se připravily na společné chvíle plné her a soutěží. Celý týden 
nachystal vedoucí školního herního klubu, pan František Hronek 
ze Zaječic. Tématem, které se prolínalo celým táborem byl pří-
běh chlapce Mauglího a  jeho přátel, kterým děti pomáhaly s  je-
jich úkoly. Chlapci a děvčata vyzkoušeli překonat vlastní strach 
na stezce odvahy, společně prožily týden mnoha nových zážitků 
a nakonec společně oslavili vítězství. Poděkování patří všem, kteří 
panu Hronkovi na táboře obětavě pomáhali a  také maminkám, 
které malé táborníky zásobovali úžasnými vlastnoručně připrave-
nými dobrotami ke všem svačinkám.

V  průběhu školního roku se 42 žáků naší školy učilo ve třech 
třídách. Celý rok společně studovali, sportovali a  bavili se na 
mnoha zajímavých akcích pořádaných školou. Celý rok děti mě-
řily své síly v deseti sportovních disciplínách školního desetibo-
je. Nejlepším sportovcem roku se stal žák 4. třídy Lukáš Pešava. 
Žáci školy i děti ze Sluníčkové třídy jezdili na konci roku na pla-
vecký kurz do Chrudimského krytého bazénu. Všichni školáci 
už umí plavat.

V průběhu roku jsme sbírali starý papír a pomerančovou kůru. 
Za výtěžek jsme potom zakoupili odměny za sportovní akce 
a  zajímavé pomůcky do vyučování. Ve škole navštěvovaly děti 
několik kroužků: dramatický kroužek, který vedla paní učitelka 
Šárka Štarhová, keramický, floorbalový, hravou angličtinu, flétno-
vý a herní klub.

Anglosaský svátek Halloween jsme oslavili přespáním ve škole 
a projektem v hodinách angličtiny. Na Vánoce i Velikonoce jme 
ve škole tvořili krásné výrobky v  dílničkách. Vánoční besídkou 
a akademií na konci školního roku jsme potěšili rodiče hezkými 
vystoupeními. Ve škole také probíhaly dva dlouhodobější projek-
ty. Pět týdnů trval projekt Čte celá školka a  škola. Na jaře jsme 
s dětmi pozorovali líhnoucí se kuřátka a dozvěděli se mnoho in-
formací o drůbeži.

Bezpečností žáků na silnici, nejen cestou do školy, se zabývala vý-
uka na dopravním hřišti v  Chrudimi. Ve třídě starších žáků pak 
připravil na konci roku pan učitel Šára celotýdenní dopravní pro-
jektové vyučování, které děti zakončily získáním průkazu mladého 
cyklisty. Školní rok je za námi a učitelé již chystají vše pro nadcháze-
jící školní rok, kdy mezi nás přijde devět nových prvňáčků.

Pavla Seherová, ředitelka školy

Okénko do naší Základní a mateřské školy v Lukavici
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Vážení spoluobčané a čtenáři zpravodaje, rádi bychom vás sezná-
mili s činností našeho sboru za od začátku roku 2023.

Z kraje roku se naši zástupci účastnili výročních valných hromad 
okolních sborů a okrsku Miřetice. Uspořádali jsme také svou vý-
roční valnou hromadu.

30. ledna oslavil významné životní jubileum hospodář sboru bratr 
Miroslav Netolický.

V únoru a březnu se členové jednotky školili na poskytnutí 1. po-
moci, práci ve výškách a také práci s technikou, kterou výjezdová 
jednotka disponuje. Proběhlo také pravidelné školení řidičů.

15. dubna jsme zajišťovali dopravu zasloužilým hasičům na jejich 
setkání v Blatně. 21. dubna jsme sbírali kovový odpad a 30. dubna 
proběhlo pálení čarodějnic v Loučkách. Na začátku května se ha-
siči zúčastnili kladení věnců u památníků v Lukavici a Výsoníně. 
23. června jsme pořádali tradiční pouťovou taneční zábavu pod 
pergolou u hasičárny. K tanci a poslechu hrál DJ Tomáš Mutr, ve-
čer oživila bohatá tombola a dvě kulturní vystoupení. Tančilo se 
až do ranních hodin. V neděli 25. června se naši zástupci zúčast-
nili kladení věnců v Ležákách.

Na začátku prázdnin sestavili mladí členové tým na turnaj v malé 
kopané ve Svratce. Výkony v  poli odpovídaly nulovému počtu 
tréninků, zato brankář Jaromír Teplý si odnesl ocenění pro nej-
lepšího brankáře turnaje. Soutěžní družstva se v  lednu a únoru 
připravovala na kondičních cvičeních v atletickém tunelu v Par-
dubicích. Od dubna pak probíhaly tréninky s vodou v Lukavici 
u hasičárny. Družstvo mužů se účastnilo tří soutěží Hasičské Par-
dubické ligy, kde bylo nejlepším výsledkem 9. místo na prvním 
kole v Jenišovicích. Dále muži vyběhli na čtyřech soutěžích Ligy 
okresu Chrudim, kde získali historicky první vítězství na ligové 
soutěži 13. května v Chrudimi. O dva týdny později si na soutěži 
v Morašicích vylepšili svůj rekord na čas 22,72 s. Tentýž den zví-
tězili na okrskové soutěži ve Svídnici. Začátkem července muži 
vyjeli na první dvě kola Summer Night Cupu. V Horce z toho bylo 
krásné druhé místo a v Prosetíně neplatný pokus.

Sbor dobrovolných 
hasičů Vížky

Vážení občané,

ráda bych Vás seznámila s činností sboru za uplynulé měsíce. Prv-
ní letošní setkání jsme uskutečnili dne 17. 3. 2023, kdy jsme pro-
bírali hlavní body v tomto roce. Jednalo se především o pořádání 
soutěží naším sborem, účasti na výročí u SDH Svídnice a SDH 
Vížky, zajištění čarodějnic a organizaci materiálu v garážích.

První brigáda nás čekala na apríla, kdy jsme mimo jiné po úkli-
du garáže a přestěhování materiálu zajistili parkování nového vo-
zidla. Následovalo 30. dubna pořádání čarodějnic pro veřejnost 
u  naší hasičské zbrojnice. Na průvod, který vycházel od školy 
a další účastníky, čekalo občerstvení, hudba a soutěže, nechyběla 
ani hranice se zapálenou čarodějnicí.

V květnu se naše mužská část sboru postarala o naložení železné-
ho šrotu a jeho zavezení do sběrného dvora. Dne 27. 5. se konalo 
okrskové kolo ve Svídnici a současně s tím oslavy 110 let od zalo-
žení sboru. Soutěže se účastnili dorostenci v mužské kategorii, za 
ženskou kategorii jsme měli tým dorostenek a stálý tým žen. Na-
šim dorostenkám se podařilo umístit na bedně, obsadily 3. místo, 
dorostenci čtvrté. Druhý tým žen ve své kategorii zvítězil.

V červnu nás čekala účast na pietní vzpomínce k 81. výročí vy-
hlazení osady Ležáky. V červenci jsme vyrazili na noční závody 
do Prosetína v rámci Summer Night Cup, kde jsme bohužel útok 
nedokončili. Druhý den jsme se zúčastnili 70letého výročí sboru 
SDH Vížky. Po průvodu jsme uniformy vyměnili za dresy a při-
pravovali se na soutěž v požárním útoku. Do soutěže jsme zapojili 
3 týmy stejně jako ve Svídnici a  i  výsledky byly podobné. Ženy 
zvítězily a vynahradily si tak nezdařilý útok z Prosetína, doros-
tenky se umístily třetí a dorostenci převzali pohár za druhé místo.

Naše poslední schůze se týkala pořádání soutěže v naší obci, která 
je zařazena do ligy okresu Chrudim. Všechny Vás tedy za náš sbor 
srdečně zvu k naší zbrojnici dne 12. 8. 2023 od 13:00 hod. Přijďte 
podpořit Váš oblíbený tým, občerstvení zajištěno. :)

Přeji krásně užité léto u budeme se na Vás těšit na naší soutěži.

Za SDH Lukavice 
Tereza Truncová

SDH Lukavice

Družstvo žen po úvodním čtvrtém místě v Lize okresu Chrudim 
zatím na tento výkon nenavázalo. Naopak na soutěžích Summer 
Night Cupu zatím vybojovalo 6. a 3. místo.

V  sobotu 22.  června proběhla nejdůležitější událost letošního 
roku – oslavy 70 let od založení sboru. Po týdnech příprav jsme 
oslavy zahájili slavnostní valnou hromadou v pátek v Restauraci 
Na Křižovatce v  Lukavici, kde došlo k  předání ocenění členům 
sboru i  jeho podporovatelům. Sobotní program ve Vížkách za-
hájil průvod obcí, pokračovala soutěž v požárním útoku, které se 
zúčastnilo 21 družstev mužů a  žen. Čepované pivo a  limo tek-
ly proudem, k občerstvení byly připravené kýty, klobásy a guláš 
z polní kuchyně. Po ukázkách požární techniky následovalo ta-
neční vystoupeni vížeckých dívek, žen a  babiček. Program za-
končila ohnivá show a po ní se opět tančilo až do rána. Poslední 
slavící odcházeli domů po východu slunce. Děkujeme obci Luka-
vice, všem sponzorům i sousedům za podporu při organizaci této 
akce. Fotografie ze všech akcí je možné dohledat na hasicivizky.
rajce.idnes.cz

Vážení spoluobčané, přejeme vám příjemný zbytek léta.

Za SDH Vížky Gustav Laki a Pavel Venzara
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22.  července se dorostenci a  dorostenky 
zúčastnili soutěže u příležitosti 70 let za-
ložení sboru ve Vížkách. Svou účastí jsme 
podpořili průvod obcí a  v  soutěži jsme 
obsadili kluci 2. místo a  holky 3. místo. 
Oslavy se nám moc líbili a  s  výsledkem 
jsme byli spokojení.

24. – 29. 7. jsme jako každý rok vyrazili na 
letní soustředění do Jičína. Letošní tábo-
rová hra se nesla v duchu Survivor – Hra 
o  přežití. V  rámci soustředění jsme měli 
celodenní výlet. Navštívili jsme zámek 
Loučeň, kde jsme obdivovali zámecký 
park plný labyrintů a bludišť a prohlídkou 
zámku jsme se dozvěděli něco o historii. 
Následovala cesta na lovecký zámeček 
Humprecht, rovněž s  prohlídkou zám-
ku a  pro odvážné návštěvou ochozu na 
vyhlídkové věži. Vzhledem ke krásnému 
počasí jsme večer zakončili v  jičínské 
hvězdárně, kde jsme se dozvěděli spous-
tu zajímavých věcí o vesmíru a prohlédli 
si souhvězdí astronomických dalekohle-
dem. Celý týden jsme hráli spoustu her na 
hřišti, v lese, po večerech jsme hráli různé 
kvízové hry. V rámci přežití jsme absolvo-
vali stezku odvahy a vařili kotlíkový guláš. 
Na konci soustředění jsme vyhodnotili 
týden soutěží a  her. Dostali jsme sladké 
odměny a  památeční certifikát. Na sou-
středění se nám moc líbilo a všichni jsme 
přežili.

Všem přejeme hezký zbytek prázdnin, 
hodně sluníčka a spoustu zážitků.

Za mladé hasiče Vlasta Zástěrová

Dobrý den Vážení spoluobčané a  čtená-
ři zpravodaje, chtěla bych Vás seznámit 
s  činností mladých hasičů v  prvním po-
loletí roku.

Od ledna do března jsme si vylepšovali 
kondičku v místní tělocvičně. Náš cvičeb-
ní plán obsahoval protahovací a posilova-
cí cviky na dynamiku, rychlost a sílu. Učili 
jsme se správnou techniku běhu a předá-
vek ve štafetách. Na uvolnění jsme si vždy 
na konci tréninku zahráli vybíjenou.

7. ledna jsme jako každý rok vystoupili na 
valné hromadě s  kulturním programem 
básniček, písniček a  závěrečným taneč-
kem pro naše hasiče a hasičky.

Během ledna jsme se připravovali k  pl-
nění odznaků odborností a  specializací, 
malovali jsme obrázky do soutěže požární 
ochrana očima dětí s  hasičskou témati-
kou.

4.  února jsme nabité znalosti zúročili ve 
Skutči, při zkouškách odborností a speci-
alizací. Zkouška se skládala z testů a prak-
tické části. Získali jsme pět odznaku a to 
ve specializacích 2x kuchař a 3x ekolog.

11. února jsme si pronajali zimní stadion 
ve Skutči, kam jsme si jeli zabruslit. Bylo 
to skvělé odpoledne, plné ledových hrátek 
a kreací.

V dubnu jsme odstartovali sportovní se-
zonu ligovou soutěží v  požárním útoku 
a v běhu jednotlivců na 60 m. Během le-
tošního roku se mladší i  starší závodníci 
zúčastní sedmi soutěží v požárním útoku 
a  šesti ligových soutěží v  běhu na 60 m, 
které budou vyhlášeny na podzim.

1. dubna jsem se sešli v hasičské zbrojnici 
na brigádu. Připravovali jsme si sportovní 
materiál na soutěže, větší kluci smontova-
li překážky a za týden hurá trénovat.

30. dubna jsme pomáhali s přípravou ča-
rodějnic a  s  organizací soutěží pro děti. 

Mladí hasiči

Počasí nám přálo a akce se velice vydařila.

21. a  22.  5. jsme jeli změřit své síly na 
okresní kolo do Skutče. Po dvoudenním 
klání ve štafetách a požárních útocích se 
mladší umístili na 5. místě z 13 družstev 
a starší také 5. místo ze 17. družstev.

21.  5. proběhlo vyhlášení krajského kola 
požární ochrany očima dětí, kde se nej-
lépe ve svých kategoriích umístily Aneta 
Dědková na 2. místě a Lucka Dědková na 
3. místě.

26.  5. bylo vyhlášení okresního kola PO 
očima dětí, kde se ve svých kategoriích 
nejlépe umístily Aneta Dědková na 1. 
místě, Nikola Čičmancová na 2. místě 
a Lucka Dědková na 3. místě.

První soutěží dorostu byla účast na okrs-
kovém kole ve Svídnici při příležitosti 
oslav 110. let od založení sboru. Holky se 
umístily na 3. místě a kluci na 5. místě.

6.  6. jsme u  naší hasičské zbrojnice při-
vítali peloton projektu „Na kole dětěm – 
Cyklotour s  Josefem Zimovčákem“ na 
podporu onkologicky nemocným dětem. 
Stali jsme se partnery 14. ročníku již 
zmíněné cyklotour, připravili jsme ob-
čerstvení pro cyklisty, v jejichž řadách jel 
i  známý kardiochirurg prof.  MUDr.  Jan 
Pirk,  DrSc. a  břišní a  hrudní chirurg 
prof. MUDr. Pafko, DrSc.

10.  6. se dorostenci zúčastnili okresního 
kola mužů v Otradově, kde skončili na 4. 
místě.

17. 6. bylo krajské kolo dorostu v Pardu-
bicích, kterého se zúčastnily pouze doros-
tenky, které obsadily 6. místo.

25. 6. jsme se zúčastnili pietního aktu kla-
dení věnců na Ležákách.

28. 6. jsme si uspořádali oslavu na ukon-
čení jarní části sezóny, měli jsme pizzu, 
šampaňské z poháru a zahráli jsme si vy-
bíjenou.

Dobročinná sbírka na auta pro sestřičky 
domácí hospicové péče Oblastní charity Chrudim

Cílem dobročinné sbírky na platformě DONIO.CZ je zajistit pro naše zdravotní sestřičky spolehlivá auta, která jsou nedíl-
nou součástí k poskytování domácí hospicové péče. Je potřeba, abychom pro naše pacienty a jejich blízké, kteří se připravují 
na odchod milovaného člověka, byli k dispozici kdykoli, když se zhorší jeho psychický nebo fyzický stav.

Po zajištění nových vozů dojde k tomu, že se zdravotní sestra bude moci 
plně soustředit na potřeby umírajícího a  jeho rodiny, nebude nervózní 
z nefunkčního automobilu a bude moct garantovat, že přijede včas, což 
je u hospicové péče, kdy jde často o minuty, moc důležité. Rádi bychom 
zakoupili nízkonákladová a spolehlivá auta, v minulosti se nám osvědčila 
značka Dacia Sandero s pohonem na LPG z tovární výroby, který zajistí 
o 40% levnější náklady na pohonné hmoty.

Ředitel Oblastní charity Chrudim Roman Pešek uvádí: „Aktuálně máme 
polovinu aut zdravotních sester ve stáří vyšším než 10 let, čtyři z nich do-
konce 14 let. Na tyto automobily musíme několikrát ročně vynakládat vy-
soké částky při nutných opravách. Poptávka ze strany pacientů se neustále 
zvyšuje a díky uzavření Interny Chrudimské nemocnice došlo k výraznému 
přetížení nemocnice Pardubické a tím i ke zvýšení poptávky o naší péči.“

Vrchní sestra domácí hospicové péče Martina Soukupová doplňuje: 
„Často se nám stává, že musíme vyjet i během nočních hodin. Naše obětavé 
sestřičky v tu chvíli zapomenou na svítící kontrolky a shnilé prahy starého 
auta a jedou k pacientovi. Zůstanou tak dlouho jak pacient a rodina potře-
bují. Při zpáteční cestě zjistí, že auto nestartuje nebo svítí další kontrolka. 
V tu chvíli se sama sestřička stává osobou, která potřebuje pomoc. Do toho 
volá další pacient, který má bolesti. Kvůli nespolehlivému autu se naše se-
střička dostává do velmi stresující situace a tomu se, už při takhle náročné 
službě jakou hospicová péče je, chceme vyhnout.“

Záštitu nad sbírkou převzala operní pěvkyně Noema Erba, která je ro-
dačkou z blízkého Hrochova Týnce a naši Charitu dlouhodobě podporu-
je také jako dobrovolnice.

Finanční příspěvek lze poslat přes dárcovský portál DONIO.CZ do kon-
ce září 2023
https://www.donio.cz/auta -pro -sestricky -domaci -hospicove -pece

Za podporu děkujeme!

Sbírka pro Diakonii Broumov
Vážení občané,

dovolte mi, abych vám srdečně poděkoval za darování věcí pro sbírku orga-
nizovanou pro Diakonií Broumov. Tato sbírka probíhá celostátně a jste dů-
kazem, že i vy jste schopni pomoci. Sešlo se nepřeberné množství věcí denní 
potřeby, které už sami neupotřebíme, ale jiní je ocení a mohou sloužit dále.

Tato sbírka má nejeden kladný aspekt. Jednak ji můžeme spojit s jarním úkli-
dem a věci, které je nám líto vyhodit nebo se nechceme zaobírat jejich pří-
padným prodejem, darujeme na dobrou věc. Dále tím v  třídírně Diakonie 
zaměstnáme jinak těžko zaměstnatelné občany, a  nakonec tím pomůžeme 
potřebným ve složitých životních situacích.

Nikdy nevíme, kdy sami budeme potřebovat pomoc.

Vítězslav Dostál



Posvícenské závody

V CHŮZI NA CHŮDÁCH

Srdečně Vás zvou
hasiči z Výsonína.

U NÁS VYHRÁVÁ KAŽDÝ.

v sobotu 2. 9. 2023 ve 13 hodin
„Na Pláckách“ ve Výsoníně.

Noc na Karlštejně
Malé ohlédnutí za divadelním představením ochotnického spolku 
Svidník v budově staré školy ve Svídnici, organizované pro občany 
obce Lukavice.

Na představení Noc na Karlštejně se sešlo na čtyřicet návštěvníků, 
kteří téměř zaplnili sál a bezprostřední reakcí vytvořili nádhernou 
atmosféru s neopakovatelnou zpětnou vazbou. Spokojenost byla 
na obou stranách, proto věřím, že po této zkušenosti budou diva-
delní představení pokračovat i v dalších letech.

Dne 24. června TJ Sokol Lukavice 
za podpory Obce Lukavice pořádal

Dětský den
aneb zábavu pro celou rodinu.

Počasí nám vyšlo vstříc, a tak jsme si mohli pod slunečným ne-
bem vyzkoušet různé zábavné atrakce a  hry nejen pro děti, ale 
i pro dospělé. Tradičně nejoblíbenější byl skákací hrad a nově si tu 
mohli návštěvníci vyzkoušet třeba fotbálek nebo minigolf. 

Jen dětí se sešlo na 70, které si po absolvování jakékoli hry vybíra-
ly z množství nepřeberných cen, dle libosti. Navíc každý návštěv-
ník dostal pozornost v podobě balónků a cukrové vaty, tentokrát 
ve čtyřech příchutích. Všichni jsme si to báječně užili.


